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گزارش

ملکی/با شروع فصل گرما دوباره مشکلات کم آبی 
و افت فشار آب در روستاهای دره یــام  شهرستان 
خوشاب،  موجب گلایه و رنج روستاییان شده است. 
خادمی، رئیس آبفای خوشاب، در گفت وگو با 
ــوی در پاسخ به مشکلات کم آبی  خــراســان رض
ــام گفت: درخصوص   روستاهای واقــع در دره ی
مدیریت مخازن آب شرب)باز و بست شیرآلات 
خروجی مخازن(  باتوجه به  کمبود و افت فشار  
آب شرب  ناشی از  عدم توجه کافی و پایبندی  
برخی مشترکان  در روستاها  به  رعایت الگوی 
سرانه مصرف آب شرب خانگی  و متاسفانه تامین 
آب مورد نیاز  باغ ها از طریق آب شرب،  مشکلات   
عدیده ای به وجــود آمــده بود که در این زمینه با 
درخواست اکثریت شوراها و دهیاران  در برخی  از  
روستاهای یادشده، طرح مدیریت مخازن و تامین 
فشار در دستور کار قرار گرفت و در هفته گذشته  

اجرایی شد.
 وی افزود: پیگیری حل مشکلات و اقدامات انجام 
شده و  در حال اجرا در روستاهای دره یام  به تفکیک 

روستاها  به شرح ذیل است؛

در روستای سیمان منبع آب شرب این روستا از محل 
قنات است که  اخیرا  متاثر از کاهش بارندگی ها با 
کاهش دبی آب مواجه شده لذا آبفای شهرستان 
تصمیم  به احیای مجدد و لایروبی قنات دارد که 
در این زمینه پیمانکار از محل قنات بازدید داشته و 
عملیات اجرایی به سازی و لایروبی قنات به زودی 

آغاز خواهد شد . 
  روستاهای یام، گل گنبد، دیوانگاه و حسین آباد  
نیز تحت پوشش مجتمع آبرسانی بینالود  نیشابور 
هستند و کمبود آب شرب در این روستاها به دلیل 
افزایش  فضای سبز و باغ ها و به تبع آن  بالا رفتن 
میزان مصارف آب شرب ناشی از آبیاری  باغ ها و 

همچنین افت سفره های آبی  زیرزمینی و کاهش 
دبی منبع آبی این  مجتمع است.

  رئیس آبفای خوشاب افزود: اقدامات انجام گرفته 
در خصوص رفع مشکلات مربوطه این سه روستا به 

شرح ذیل است:
 مدیریت مخازن ذخیره آب شرب  و توزیع عادلانه 
آب با درخواست دهیاران و شوراهای اسلامی 
، پیگیری های لازم برای افزایش تخصیص آب 
تحویلی از شهرستان نیشابور و ابلاغ اخطاریه و 

قطع آب مشترکان غیرمجاز و پرمصرف .
خادمی با بیان این که در روستای بسک که تحت 
پوشش آبرسانی آبفای خوشاب نیست و به صورت 
خودگردان است،باتوجه به این که تامین آب شرب  
ایــن روستا از منابع آبــی دیگر روستاها امکان 
پذیر نیست،افزود: هم اکنون تنها  گزینه ممکن 
برای  تامین آب شرب این روستا  از محل قنات 
روستاست. رایزنی هایی با شوراها و دهیاری  این 
روستا  مبنی بر واگذاری بخشی از حقابه قنات 
این روستا به آبفا  برای آبرسانی و تحت پوشش 
قراردادن روستای بسک  انجام و موافقت ضمنی 

اخــذ شــده که به محض واگـــذاری قنات توسط 
مالکان  به این امور  پیگیری ها و اقدامات لازم 
به منظور تخصیص اعتبارات  مــورد نیاز برای  

عملیات اجرایی  آبرسانی انجام خواهد شد.
خادمی افزود: روستای کوهدره قبل از سال ۱۳۹۱  
تحت پوشش  آبرسانی آبفای شهرستان بود و در  
سال های گذشته در راستای ارتقای کیفیت و 
افزایش  تولید آب  برای خرید زمین در  پایین دست 
قنات به منظور حفر چاه دستی اقــدام شد  که با 
اعتراض مالکان قنات »فصیح خان  کوهدره «  مواجه 
شد و این طرح چند سالی است که مسکوت مانده 
و با خودگردان شدن روستا تامین آب و مدیریت 
آن توسط شــورای اسلامی و دهیاری محترم آن 

روستاست.
ــرد:در صــورت  رئیس آبــفــای خــوشــاب تصریح کـ
واگــذاری زمین برای حفر چاه آب شرب  در  محل 
پیشنهادی  اعــلام شــده توسط  اعضای شــورای 
اسلامی روستای  کوهدره،  این امور آمادگی خود را 
برای تداوم خدمات رسانی به مردم  عزیز این روستا 

اعلام  می کند.

اخباررنج روستاییان »دره یام« از مشکلات کم آبی و پاسخ آبفا 

گوناگون

مدیرکل مدیریت بحران استانداری خراسان 
رضوی خبر داد: 

خسارت ۳۰۰۰میلیارد ریالی 
تگرگ و گرد و خاک به استان 

حسین نوری/ مدیرکل مدیریت بحران استانداری 
خراسان رضوی گفت: ۳000میلیارد ریال  میزان 
خسارت واردشده ناشی از گرد وغبارهای اخیر و نیز 
تگرگ و توفان به کشاورزی و باغداری و نیز صنعت 
استان  اســت. محسن نجات در سفر به شهرستان 
خلیل آباد به خراسان رضوی گفت:جلسات متعددی 
با حضور معاون هماهنگی امورعمرانی استاندار 
خراسان رضوی  تشکیل شده است ونتایج پیگیری ها 
دردست انجام است. وی فعالیت 85 درصدی مردم 
شهرستان خلیل آباد در امور کشاورزی و دامداری 
ــزود: این گونه شهرستان ها باید  ــادآور شد و اف را ی
فعالیت ها را در محصولات مختلف انجام دهند لذا  
توجه به صنایع دستی و کشت محصولات کم آب و از 
جمله گلخانه ها ضروری است. وی با اشاره به میزان 
خسارت واردشده در سال قبل اظهار کرد:قطعی برق 
آسیب جدی به عرصه های کشاورزی در پی خواهد  
داشت؛ لذا با کمی تحمل می توان مدیریت کرد تا 
با کاهش میزان خاموشی، دغدغه تولیدکنندگان 
کاهش یابد. وی با توصیه  به بیمه کردن محصولات 
گفت: نمی شود چند نفر کار دیگر افراد را بر دوش 
ــروری اســت تا مدیریت استان و در  بکشند؛ لــذا ض
شهرستان به خوبی این موضوع را مورد توجه قرار 
دهند و کشاورزان درخصوص بیمه محصولات خود 
اقدام کنند و این باید یک فرهنگ شود. وی از پرداخت 
200میلیارد تومان خسارت برای  خسارت واردشده 
در سال قبل به کشاورزان در استان خبرداد و اظهار 
کرد: قطعا بهره برداران باید به سمت بیمه همگانی و 
روستایی حرکت کنند. وی تنش آبی را در استان  یک 
واقعیت دانست و افزود: در بحث مصرف برق وآب باید 
فرهنگ سازی شود؛ لذا ما در شهرستان هایی که نیاز 

به چاه بحران باشد، کمک می کنیم.

آغاز برداشت نعناع در بجستان 

سلیمی/ رئیس جهاد کــشــاورزی بجستان گفت: 
کشت  تحت  مـــزارع  از  نعناع  محصول  ــت  ــرداش ب
نعناع شهرستان بجستان طبق روال همه ساله از 
اردیبهشت ماه آغاز شده و تا مهرماه ادامه می یابد.

مجتبی محرابی افزود: در مناطق تحت کشت نعناع 
به ویژه در مناطق جنوبی شهرستان، باتوجه به کیفیت 
مناسب آب، خاک و شرایط اقلیمی مناسب، کمیت و 
کیفیت محصول تولیدی از جایگاه ممتازی برخوردار 
است؛ این موضوع سبب افزایش اسانس و بهبود عطر 
و طعم نعناع تولیدی می شود.وی تصریح کرد: سطح 
مزارع نعناع شهرستان بجستان بیش از 20 هکتار 
برآورد شده که پیش بینی می شود از هر هکتار اراضی 
تحت کشت حدود ۳0 تا ۴0 تن نعناع برداشت شود.

وی اظهار کرد : محصول نعناع تولیدی به دو شکل 
تازه وخشک شده و به شکل فراوری شده )عرق نعناع، 
شربت نعناع ، دمنوش، اسانس، پودر و...( به بازار 
عرضه می شود. توسعه سطح زیرکشت،فراوری و 
به کارگیری روش های نوین و بازاریابی از اولویت های 

این مدیریت است.

معرفی سکاندار جدید اداره 
ورزش وجوانان تربت جام 

اعلمی/پس از این که مدتی از افــراد مختلف برای 
مدیریت اداره ورزش وجوانان تربت جام نام برده می 
شد، سرانجام روزگذشته  قطار تغییرات در ادارات 
ورزش شهرستان ها در شهرستان تربت جام توقف کرد 
و در جلسه ای که در محل فرمانداری شهرستان تربت 
جام برگزار شد، سکاندارجدید اداره ورزش وجوانان 
این شهرستان معرفی شد.به گزارش خراسان رضوی، 
دراین جلسه که حسین جمشیدی  فرماندار تربت جام و 
سعیدی معاون ورزش شهرستان های اداره کل ورزش 
وجوانان استان و همچنین روسای ورزش وجوانان 
شهرستان های تایباد و صالح آباد حضورداشتند، طی 
حکمی از سوی دکترهاشمی جواهری سرپرست اداره 
کل ورزش وجوانان استان، غلامرضا اباذری به عنوان 
سرپرست جدید اداره ورزش وجوانان شهرستان تربت 
جام معرفی و از خدمات محسن سپهری رئیس قبلی 
این اداره تقدیر شد.شایان ذکراست غلامرضا اباذری 
پیش ازاین ریاست اداره ورزش وجوانان شهرستان 

باخرز را برعهده داشت.

علی ترابی / هر سال با آغاز تابستان   
فعالیت مـــدارس فــوتــبــال هــم کلید 
مــی خــورد و نــوجــوانــان در تــب و تاب 
این  در  هستند.  ــدن  ش فوتبالیست 
بین بسیاری از خانواده ها هم حمایت 
های لازم را در مسیر فوتبالیست شدن 
فرزندان  شان انجام می دهند.حتی آن 
دسته از پدران و مادرانی که وضعیت 
مالی چندان مناسبی هم ندارند ، باز هم 
سعی می کنند هزینه های سرسام آور 
شهریه کلاس ها را برای فرزندان شان 
متقبل شوند اما در مقابل این همه شور 
و هیجان و فداکاری والدین ، برخی 
از افراد به ظاهر دلسوز از آب گل آلود 
ماهی می گیرند و از احساسات بچه ها 
سوء استفاده می کنند. از طرفی با وجود 
تعداد زیاد مــدارس فوتبال و تبلیغات 
گسترده آن ها ،بحث خلأ نظارت بر 
فعالیت ایــن گونه مــدارس همچنان 
وجود دارد و خانواده ها هم نمی توانند 
با آرامش خاطر فرزندان خود را به سوی 
ــوق دهــنــد. همین موضوع  ورزش س
باعث شده تا مــدارس فوتبال در ایام 
تابستان قارچ گونه رشد کنند و به نوعی 
از آن ها به عنوان کاسبان فوتبالی نام 
می برند. بدتر این که شهریه مشخصی 
برای آموزش وجود ندارد و هر باشگاه 
بر اســاس سلیقه و به دلخواه خــود از 
والدین هزینه طلب می کند. با وجود 
این باید گفت،مدارس فوتبال که باید 
کارخانه کشف و پرورش استعدادهای 
ناب فوتبالی باشند ، تبدیل به دکان 
ــه متاسفانه  ــد ک ــده ان ــازی ش پـــول سـ
نظارت جدی در زمینه فنی، اخلاقی و 
اقتصادی وجود ندارد و اگر هم هست، 
خیلی ضعیف است.معضلی که هر سال 
با آن مواجه هستیم و عزمی برای حل آن 

وجود ندارد.

خلأ نظارت در مدارس فوتبال!	 
این روزهــا دیگر خبری از زمین های 

خاکی  و کشف استعداد نیست . برای 
پیدا کــردن اســتــعــداد باید در زمین 
بود  فوتبالیست  دنــبــال  چمن  ــای  ه
که متاسفانه ملاک و نگاه باشگاه ها 
پــول درآوردن اســت و به فکر پــرورش 
فوتبالیست ها نیستند.عملا نمی توان 
توقعی از چنین باشگاه هایی داشت. 
البته هستند باشگاه هایی که در طول 
سال فعالیت می کنند و نگاه ویژه تری 
به استعدادها دارنــد که خیلی اندک 
هستند. ستاره هایی که از آن ها در 
فوتبال استان و کشور نام می بریم در 
گذشته با کفش کهنه و حتی پــاره به 
دنبال توپ می دویدند و عاشق فوتبال 
بودند اما این روزها والدین برای ثبت 
نام در یک مدرسه فوتبال باید چندین 
میلیون تومان بپردازند علاوه بر این که 
خیلی از این مدارس فوتبال مجوز لازم 
را ندارند. داستان زمانی غم انگیزتر می 
شود که بدانیم در داخل برخی از این 
مدارس فوتبال نیز برخی مربی نماها 
استعدادهای آینده تیم ها را از روی 
خودروی پدر بچه شناسایی می کنند 
و هر بازیکنی که پدر پولدارتری دارد 
قطعا نسبت به بازیکنی که استعداد 
بیشتری دارد در اولویت قرار می گیرد. 
با این وضعیت ، موجودیت این مدارس 
فوتبال زیــر ســوال می رود. از طرفی 
خیلی از مــدارس فوتبال فقط در طی 
چند ماه تابستان تشکیل می شوند و با 
شهریه های میلیونی جیب شان را پر 
می کنند.خیلی از صاحبان اهل فن و 
کارشناسان بر این عقیده اند که بیشتر 
مدارس فوتبال با تبلیغات دروغین به 
 دنبال کسب درآمد هستند و الان هم 
ــاد شــده اســت که متاسفانه  خیلی زی
نظارت درستی هم بر آن ها وجود ندارد.

شهریه 8 میلیون تومانی مدرسه 	 
فوتبال!

خیلی از مدارس فوتبال ثبت نام خود 

را آغاز کرده اند و طی چند روز آینده 
کلاس های آموزشی خود را شروع می 
کنند. اما اتفاق تلخ این که هنوز نرخ 
مشخصی برای شهریه مدارس فوتبال 
از ســوی اداره کــل ورزش و جوانان 
اعــلام نشده اســت. بر این اســاس هر 
به دلخواه خود  تواند  باشگاهی می 

شهریه ای را اعلام کند. 
بلبشویی که هیچ نظارتی بر آن وجود 
ــدارد و دود آن فقط و فقط به چشم  ن
والدین و کودکانشان می رود.در این 
باره سراغ مسئول کمیته جوانان هیئت 
فوتبال رفته ایم که متولی سامان دهی 
ــت. او  ــدارس فوتبال در استان اس م
درباره اعلام نشدن نرخ شهریه مدارس 
فوتبال، می گوید:نرخ شهریه باشگاه 
ها هر سال از سوی اداره کل ورزش و 
جوانان تعیین و به شهرستان ها اعلام 
می شود. متاسفانه تاکنون  نرخ شهریه 
مدارس فوتبال تعیین نشده است که 
دلیل آن را هم نمی دانیم. سید خلیل 
موسوی می افزاید: ما بر اساس وظیفه 
خــود با چند نفر از مدیران با سابقه 
ــرآورد کردیم و  باشگاه ها مبلغی را ب
به اداره کل ورزش و جوانان پیشنهاد 
دادیم ولی هنوز عکس العملی نشان 
ــرخ پیشنهادی هیئت  ــد.ن ان ــداده  نـ
فوتبال برای شهریه مــدارس فوتبال 
یــک میلیون  ۱۴0۱ مبلغ  ــال  در س
است.البته  جلسه   2۴ ــرای  ب تومان 
بحث البسه در این قیمت اشاره نشده و 
فقط بیمه ورزشی لحاظ شده است.ما 
همچنان منتظریم که اداره کل ورزش 
و جوانان نرخ شهریه مدارس فوتبال را 
اعلام کند.هر کسی ممکن است در 
این بین یک قیمت دلخواه را اعلام و 
از خانواده ها دریافت کند. برخی در 
تماسی که با ما داشتند گفته بودند 
که یک باشگاه معروف سالانه حدود 
هشت میلیون تومان شهریه می گیرد 

که به نظر ما خیلی زیاد است.

دعوا بر سر مدارس فوتبال 	 
مجوزدار

یکی از موضوعاتی که هر سال درباره 
آن بحث وجود دارد، مدارس فوتبال 
مجوزدار است که متاسفانه خیلی ها 
مجوزهای لازم برای فعالیت را ندارند.
هیئت فوتبال هم هر سال بر اساس 
معیارهایی که دارد،فهرست  مدارس 
فوتبال دارای مجوز را اعلام می کند. 
امسال هم حدود ۳8 مدرسه فوتبال 
دارای پروانه اعلام شده است و بقیه 
غیر مجاز هستند. موسوی در این باره 
اظهار می کند:  طبق آیین نامه مدارس 
فوتبال ، به باشگاه هایی که دارای 
پروانه فعالیت هستند، می توانیم مجوز 
بدهیم که امسال حدود ۳8 مدرسه 
فوتبال دارای مجوز اعلام شده است.
این مدارس یا مجوز کمیسیون ماده 5 
را دارند یا در حال اقدام هستند. وی 
اضافه می کند: به نظرم گرفتن مجوز 

کمیسیون ماده 5  دست و پا گیر است.
اگر فردی این مجوز را نداشته باشد ما 
هم مجوز مدرسه فوتبال نمی دهیم 
و نمی تواند فعالیت کند. افرادی هم 
هستند که شاید کمیسیون ماده 5 را 
بهتر  توانند  ولــی می  باشند  نداشته 
از افــرادی کار کنند که مجوز دارند. 
کمیسیون  مجوز  داشــتــن  بنابراین 
ماده 5 دلیل نمی شود که یک مدرسه 
فوتبال خوب کار می کند. بنابراین 
طبق اساسنامه مجوز مدرسه فوتبال را 
به کسی می دهیم که کمیسیون ماده 
5 را داشته باشد. وی تصریح می کند: 
این رویه اشکال دارد. به نظرم این کار 
باید در اختیار هیئت فوتبال قرار بگیرد 

تا پروانه فعالیت صادر کند.

نظارت بر عهده اداره کل ورزش	 
یکی از معضلاتی که دامنگیر خیلی از 
مدارس فوتبال شده بحث نبود نظارت 

است. این موضوع باعث شده است که 
مدیران خیلی از باشگاه ها هر تخلفی 
را انجام دهند. مسئول کمیته جوانان 
هیئت فوتبال استان معتقد است که 
نظارت بر باشگاه ها و مدارس فوتبال بر 
عهده اداره کل ورزش و جوانان است. 
ــدارد.  ن نظارتی  نقش  فوتبال  هیئت 
آیین نامه ، اداره کل ورزش و جوانان را 
موظف کرده است که بر مدارس فوتبال 
نظارت کند. این خلأ وجود دارد و آن ها 
باید پاسخ گو باشند.موسوی همچنین 
در پاسخ به این ســوال که آیا آکادمی 
دارای مجوز در استان داریم،می افزاید: 
تحت هیچ شرایطی آکــادمــی دارای 
مجوز در استان نداریم. اگر کسی با این 
عناوین تبلیغات می کند، تخلف است و 
اداره کل باید با این افراد برخورد کند. 
متاسفانه استفاده از لفظ آکادمی و 
تبلیغات دروغین این روزها خیلی رواج 

یافته که اصلا درست نیست.

سیاه و سفید مدارس فوتبال ! 
نظارت ، کیفیت آموزش و شهریه ها  چالش های پیش روی باشگاه

رئیس فدراسیون جودو:

چوخه خراسان تغذیه کننده خوبی برای جودو است

رئیس فدراسیون جودوی کشورمان با اشاره 
بــه ظرفیت خیلی خــوب کشتی چوخه در 
خراسان رضوی  گفت: در زمین های خاکی 
که محل برگزاری مسابقات کشتی چوخه 
است، ظرفیت بالایی داریم و این رقابت ها، 
منبع اصلی و تغذیه ارزشمند برای جودوی 
کشور است که به نوعی مغفول مانده است 
و می توان از این ظرفیت به خوبی استفاده 
ــرد. آرش میر اسماعیلی افـــزود: دوست  ک
دارم چوخه در زیــر مجموعه ورزش جودو 
قرار گیرد. چوخه تغذیه  کننده جودو است. 
رشته جــودو یکی از رشته های المپیکی و 
بسیار نزدیک به چوخه اســت. از مسئولان 

جودوی خراسان رضوی درخواست می کنم 
که استعدادهای چوخه را تحت حمایت کامل 
خود قــرار دهند و در کنار چوخه آن هــا را به 
ورزش جودو نیز تشویق کنند.وی خاطر نشان 
کرد: کاملا مشهود است که جودوی خراسان 
رضوی همیشه در سطوح بالا قرار داشته و 
انتظار می رود که رئیس جدید هیئت جودوی 
استان وظایف خود را به خوبی انجام دهد. 
باید از ظرفیت های بالای جودو در خراسان 
رضوی نهایت بهره را برد. وی افزود: خراسان 
ــوی قهرمانان و پیش کسوتان زیــادی  رض
ــودو پـــرورش داده کــه حاصل  در ورزش ج
زحمات آن ها جایگاه برتر جودوی استان در 

ــدال آوران و ملی  پوشان  سطح ملی است. م
زیادی از خراسان هستند که به این موضوع 
افتخار می کنیم. به عنوان مثال تکتم بیدل از 
قهرمانان مشهدی است که اکنون سرمربی 
تیم ملی جودوی بانوان است. میراسماعیلی 
با اشاره به اهمیت حضور حامیان مالی در 
خراسان  ــرد:  ک خاطرنشان  کشور  ورزش 

رضوی باید حامیان مالی خوبی هم در جودو 
داشته باشد. خانه جودوی مهران حدود شش 
سال است که مغفول مانده و باید به سرعت به 
بهره برداری برسد. طبق تفاهم نامه ای که با 
معتمدیان، استاندار وقت خراسان رضوی 
امضا شد، قرار است سه خانه جودو در حاشیه 

شهر مشهد ساخته شود.

شرایط نامساعد ورزش تربت جام!
 فرماندار تربت جام گفت: هم اکنون ورزش تربت جام 
شرایط مطلوبی ندارد و ضرورت دارد که با مدیریت جدید 
سامان دهی خوبی انجام شود. جمشیدی در مراسم 
معارفه و تکریم رئیس اداره ورزش و جوانان شهرستان 
ــزود: ورزش در حــوزه قهرمانی و همگانی نیازمند  اف
برنامه جدی است که باید به آن توجه شود و هم اکنون 
ورزش تربت جام شرایط مطلوبی ندارد و ضرورت دارد 
که با مدیریت جدید سامان دهی خوبی انجام شود.  وی 
خاطر نشان کرد: سامان دهی ورزشگاه پنج هزار نفری 
و افزایش زمین های چمن مصنوعی از حداقل انتظارات 
ورزش شهرستان است  که باید به صورت جدی مطالبه   

شود.
شایان ذکر است، غلامرضا اباذری به عنوان سکاندار 
جدید اداره ورزش و جوانان تربت جــام معرفی شد 
همچنین محسن سپهری رئیس قبلی اداره ورزش این 

شهرستان در مراسم معارفه حضور نیافته است.


